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BABICKÉ 
NOVINY 

 
Prosinec 2024   |   Babice 

           

Vážení spoluobčané, rádi bychom 
se s vámi podělili o další informace 

k aktuálnímu dění v obci.  

 
 
 
 
S radostí vám můžeme oznámit, že rekonstrukce 
obecního úřadu byla dokončena! Stavební část již 
začátkem září, a ta zákonná „papírová“ část se 
podařila dostat do finále dne 25.11.2024, kdy 
přišlo poslední vyjádření od hasičů, že vše 
odpovídá předpisům. 
Nyní tedy můžeme oficiálně říct, je HOTOVO!!! 
Původně jsme plánovali dokončení během léta.  
Stavební část se protáhla jak z důvodů 
neočekávaných stavebních úprav, tak i z důvodu 
našeho pozdržení, kvůli podávání žádosti o dotaci.  
Zákonná „papírová“ část se protáhla, kvůli velmi 
dlouhým lhůtám na vyjádření dotčených orgánů.   
Posuďte sami, jak se rekonstrukce povedla. 
V reálu jsou vám dveře otevřené každý čtvrtek v 
úředních hodinách, prostory pro děti si zájemci 
mohli prohlédnout na “dni otevřených dveří“ 
16.11.2024. 

 
Dokončení rekonstrukce 

obecního úřadu  
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Jak už uvádíme na přechozí stránce, došlo k neplánovanému prodloužení dokončení 
rekonstrukce a tím nebylo možné otevřít dětskou skupinku v podzimním termínu, 
který byl původně v plánu. Díky papírovému dokončení rekonstrukce obecního 
úřadu, jsme mohli předat dokumenty provozovateli budoucího zařízení pro děti 
a uzavřít s ním nájemní smlouvu, kterou potřeboval k registraci dětské skupiny. 
Tímto vám můžeme oznámit, že od ledna bude fungovat v prostorách obecního 
úřadu dětská skupina Babické klubíčko.  
Provozovatel dětské skupiny je spolek Kouzelná zahrada u lesa z.s. se sídlem Černá 
u Bohdanče 107. Majitelka má zkušenosti s provozováním dětské skupiny a patřičné 
vzdělání. Personálně bude dětská skupina obsazena pracovníky s vhodnou 
kvalifikací.  
Dětská skupina začíná fungovat od 2.1.2025, kdy 2-3.1. bude probíhat adaptační 
proces dětí za doprovodu rodičů.  
Od 6.1.2025 je plánován plný provoz včetně stravování, které je zajištěno ze základní 
školy Nechanice.  
 
 
 
Rozšíření dětského hřiště 
Jak jsme slíbili, tak se také stalo. 
Začátkem června byla postavena 
čtyřvěžová prolézací sestava, (na pouti 
slavnostně předána), která rozzářila 
během letošního roku nejednu 
dětskou tvář.  
V rozšiřování plánujeme pokračovat i 
v roce 2025, kdy bychom chtěli dětem 
zajistit především pískoviště. To 
bychom rádi realizovali za pomoci 
vlastních sil.  
 
Výměna veřejného osvětlení  
Na začátku roku jsme avizovali, že máme v plánu obměnu veřejného osvětlení 
za moderní LED lampy, které nám dodají více světla ve vesnici a ušetří cca 30 % 
elektrické energie. To se nám povedlo, alespoň z části splnit.  
Z technických důvodů, jsme se nakonec rozhodli, rozdělit realizaci do dvou etap.  

 
Dětská skupina – Babické 

klubíčko  

 Co se slíbilo udělat v roce 2024  
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I. Etapa - hotová 
 Výměna veřejného osvětlení v části obce Babice – Nová ves a Malých Babicích 
 Oprava/výměna spínacích hodin osvětlení, jak ve Velkých Babicích, 

tak v Malých Babicích (do konce roku 2024) 
II. Etapa 

 Výměna veřejného osvětlení v části obce Babice – Stará ves  
 Tato etapa je plánována na období únor-březen 2025 

 
Nad rámec těchto etap došlo k namontování jedné lampy veřejného osvětlení na 
solární energii na místním hřbitově.  
 
 
 
 
Klubovna v Malých Babicích 
Realizace proběhla 01.10.2023-25.5.2024 a o detailech jsme vás informovali 
v minulém vydání. 
Klubovna nám během léta posloužila k mnoha povedeným akcím.  
 
Znak a vlajka obce 
V minulém výtisku novin, jsme vás žádali o hlasování vedoucí k volbě vizuální 
podoby znaku a vlajky naší obce.  
Díky vašim hlasům vyhrála tato vizualizace: 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
Ta byla následně schválena poslaneckou sněmovnou dne 08.11.2024. 
Nyní již má naše obec oficiálně tento znak a vlajku. O schválení informoval 
i Hradecký deník dne 11.11.2024. 
 
 
 
 

Co se povedlo nad rámec plánů 
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Výměna veřejného osvětlení II. etapa  
Již zmiňovaná výměna veřejného osvětlení v části obce Babice – Stará ves. 
 
Instalace dopravního značení 
Protože ne všichni řidiči projíždějící 
obcí jedou obezřetně a předepsanou 
rychlostí, rozhodli jsme se řešit 
bezpečnost provozu na silnicích v 
obci. Nechali jsme proto zpracovat 
projekt dopravního značení, kterým 
chceme situaci řešit. V obci přibydou 
značky se sníženou rychlostí 30 km/h 
při průjezdu centrem obce, ale i na 
příjezdu od hřbitova. Dále Malé 
Babice - Chaloupky získají označení 
začátku a konce obce a také sníženou 
rychlost. V současné době probíhá 
schvalovací řízení na dopravním 
inspektorátu. 
 
 
 
 
 
 
 

 
Chodníky 
Rozhodli jsme se vyvinout maximální úsilí, abychom propojili “horní” Babice 
a Novou ves chodníkem. Tím chceme zajistit bezpečný pohyb chodců mezi oběma 
částmi Babic. Aktuálně probíhá komunikace s vlastníky pozemků, které budeme 
k budování potřebovat a bude nutné je vykoupit. Státní pozemek par. č. 63/10 je již 
domluven k bezplatnému převodu. O dalších pozemcích jednáme. Následně dojde 
ke geodetickému zaměření a projektovému řízení. 
 
 

Co je aktuálně v řešení 

Plány na rok 2025 
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Územní plán 
V rámci vyhodnocení územního plánu z roku 2020 a nově vzniklých potřeb, řešíme 
se stavebním úřadem v Novém Bydžově možné změny tak, aby se nám povedlo 
zapracovat do územního plánu více obecních pozemků, které by následně mohly být 
nabídnuty k prodeji pro budoucí výstavbu rodinných domů. Tím bychom chtěli obec 
zpřístupnit novým obyvatelům. 
Realizace 2025-2027. 
 
Již nyní vyhodnocujeme možnosti obecních parcel, které jsou aktuálním územním 
plánem určeny k výstavbě staveb pro bydlení. Cílem je pozemky nabídnout k prodeji 
a zjistit zájem.  
Realizace 2025. 
 
Kanalizace 
V naší obci je od roku 1971 kanalizace. Od té doby došlo k opravám, či napojením 
bez dalšího zdokumentování. Dle legislativních požadavků potřebujeme zpracovat 
KANALIZAČNÍ ŘÁD a nechat pasportizovat kanalizační síť.  
Budeme od vás potřebovat spolupráci při zjišťování informací, zda odpadní vodu 
vypouštíte do jímky s přepadem, vyvážecí jímky, DČOV (domácí čistička odpadních 
vod) a kolik osob žije v domácnosti.  
Ke shromažďování informací využijeme čas, kdy se budou vybírat poplatky 
za komunální odpad a za psy (o přesných termínech a časech budete informováni 
formou SMS). 
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Jak všichni víte, v několika 
zářijových dnech přišel vydatný 
déšť, jenž způsobil neštěstí, které 
postihlo nemalou část severní 
Moravy a Slezska. 
Někteří tamní obyvatelé ze dne na 
den, resp. z hodiny na hodinu, přišli o 
oblečení, jídlo, spotřebiče, auta, 
domy. Zůstali bez elektřiny, plynu i 
pitné vody. Bohužel ještě dnes nejvíce 
zasažená místa nemají obnovené 
napojení na všechny sítě. Zima se blíží 
a lidé často nevědí, co je čeká. 
Málokdo z nás si takovou situaci 
dokáže představit. 
Znovu si vám dovolujeme 
PODĚKOVAT za pomoc a sdělit 
vám, jak jsme HRDÍ, že sbírky, 
kterou jsme tak narychlo vyhlásili 
a zorganizovali, jste se zúčastnili 
v tak hojném počtu. Podařilo 
se nashromáždit velké množství 
materiálu, se kterým bylo možné 
pomáhat a formou peněžitých darů 
se vybrala částka 57.500,- Kč, což je 
na velikost naší obce úžasné!! 
Předem jsme se domluvili 
s konkrétními postiženými místy, 
kterými byla obec Jindřichov 
a Mateřská a základní škola 
v Lipové Lázně, co v danou chvíli 
pomůže. Za zhruba polovinu 
vybraných peněz jsme nakoupili 
potřebné hygienické pomůcky, 
úklidové prostředky a potraviny, o 
které daná místa prosila.  

 
Vše jsme ráno 20.9.2024 odvezli na 
místa.  
Zbytek peněz jsme rozdělili mezi 
stejná místa jako materiální dary.  
Rádi vám tlumočíme poděkování 
od lidí z postižených míst.  
 

 

 Humanitární pomoc 
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Věřte, že fotografie nedokáží 
vystihnout zkázu, kterou jsme 
viděli. 
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Navýšení ceny za popelnice 
V loňském roce jsme schválili vyhlášku o místním poplatku za odkládání 
komunálního odpadu z nemovité věci a v letošním roce jsme začali znovu vybírat 
poplatky za sběr komunálního odpadu. Protože nám dodavatel služby (FCC) navýšil 
cenu veškerých služeb o 2,3 %, odsouhlasilo zastupitelstvo navýšení poplatku za 
komunální odpad o stejná procenta.  
Ceny pro rok 2025: 
39 svozů 1915,- Kč 
13 svozů 638,- Kč 
Rozpis svozů dostanete při placení poplatků. 
Od některých z vás máme informace, že chtějí změnit rezervovanou kapacitu pro 
sběr odpadu, resp. změnit frekvenci vyvážení popelnic. 
Prosím, pokud budete chtít frekvenci vyvážení změnit, předejte informaci formou 
SMS na tel. 777 590 134.  
 
Společnost Hradecké služby a.s., která v obci zajišťuje odvoz tříděného odpadu, 
navýšila ceny za odvoz a likvidaci tříděného odpadu o 4,5 %. Toto zvýšení ceny 
nemá na navýšení poplatku za komunální odpad vliv, náklady budou hrazeny z 
rozpočtu obce. V obci zůstává stejný počet kontejnerů na stejných místech, jako 
tomu bylo doposud.  
V roce 2025 bude opět organizován sběr nebezpečného odpadu a sběr 
velkoobjemového odpadu. Počítáme s dvěma termíny jaro a podzim. Přesný datum 
bude upřesněn.  
Nově je zákonná povinnost v obcích provádět sběr odpadního TEXTILU. Rozhodli 
jsme se splnit zákonnou povinnost a organizovat sběr jednou za 3 měsíce, kdy bude 
ve vyhlášený termín vybírán textil odpadní a textil určený na charitu. K tomu budou 
vydávány plastové pytle. Bližší informace se dozvíte formou SMS. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Komunální odpad 
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Možnost využití sběrného dvora 
Pro potřeby vyvážení odpadu jsme dohodli možnost vyvážet na sběrné dvory do 
Hradce Králové.  
Adresy sběrných dvorů: 
Sběrný dvůr Bratří Štefanů 990, Hradec Králové 3 
Sběrný dvůr Temešvár, adresa Plačice (odbočka z ulice Pardubická) 
Sběrný dvůr u Labe, adresa Ulice Říční (bývalý areál Montasu) 
Ceník pro rok 2025 bude vyvěšen na webových stránkách obce www.ou-babice.cz 
v sekci aktuality. 
 

 
 
 
Klub seniorů 
Od června letošního roku máme v obci pověřenou osobu, zajišťující komunikaci a 
organizaci akcí pro seniory pořádaných Pocidlinskem. Touto osobou je paní Marcela 
Pániková, která se své funkce zhostila se ctí, za což jí ze srdce děkujeme.  
Podařilo se jí zorganizovat v létě cvičení, v listopadu přednášku o kybernetické 
bezpečnosti a v prosinci vánoční tvoření.  
Věříme, že se vám akce líbily, další se budou líbit a budete se v hojném počtu 
zúčastňovat. 
 
Cvičení jógy 
Marcela Pániková dohodla profesionální 
cvičitelku jógy. Ta dojíždí do sálu obecního 
úřadu jednou za 14 dní vždy v úterý v čase 
18:00-19:00.  
Zájemci o cvičení jógy mohou využívat také 
lekce každé pondělí v čase 18:00-19:00, které 
lektorka vede ve “vinárně” v Barchově. 
 
Aby se necvičilo jen jednou za čtrnáct dnů, 
střídá se po týdnech jóga s profi lektorkou 
Katkou a amatérské jogovo-pilátesové cvičení 
s Renatou. 
 
 
 
 
 

Aktivity pro občany 
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Akce na konec roku 2024 a pro rok 2025 - kultura - sport - události  
Jako každý rok, i v budoucím roce jsou naplánovány tradiční akce.  
Některé již termíny mají u ostatních budou včas komunikovány.  
 
Určitě si poznamenejte do kalendářů: 

- 21.12.2024 - Roznášíme vánočky a popřejeme hezké svátky 
- 24.12.2024 - Vánoční bohoslužba od 15:30 v místním kostele se svařákem před 

kostelem podávaným v cca 15:00 
- 28.12.2024 - „PINEC“ - organizují hasiči 
- 31.12.2024 - Vítání nového roku v klubovně v Chaloupkách 

 
- 18.01.2025 - Hasičský ples - organizují hasiči 
- 28.02.2025 - Babický babský bál  
- 18.04.2025 - Šipky – organizují hasiči 
- 30.04.2025 - Pálení čarodějnic - zábava pod širým nebem  
- 28.06.2025 - Pouť - koncert a večerní zábava 
- ………… -  Nohejbal (termín bude upřesněn) 
- ………… -  Rozloučení s létem (termín bude upřesněn) 
- 20.09.2025 - Babické posvícení 
- 22.11.2025 - Babické Vánoce - koncert - rozsvícení stromku - zábava 

 
Každý první pátek v měsíci budeme pokračovat v oblíbeném setkávání pod krycím názvem 
HOSPODA - posezení u piva, vína a dobrot. Místo, obecní úřad/Chaloupky, budeme 
upřesňovat. 
 

 
 
 
 
 

 

 

 

Kulturní akce na rok 2025 
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Vážení a milí spoluobčané dovolte 
nám popřát vám krásné Vánoce 
a do nového roku hodně zdraví, 
štěstí, pohody a spokojenosti.  
 

 


